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BRM.0002.3.2019 

Protokół Nr III/19 
z III sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 30 stycznia 201 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 16:50.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Radca Prawny    - Teresa  Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
    
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Złożenie ślubowania przez Radnego wybranego w wyborach uzupełniających 20.01.2019r. 
3. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  okresie    
    między sesjami. 
6. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
7. Informacja na temat dowozu dzieci do szkół. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie   
    skargi Prokuratora Rejonowego w Giżycku  na uchwałę Nr XXXII /238/17 Rady Miejskiej w Rynie  
    z dnia 22 lutego 2017 r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
    zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie Gminy Ryn w 2017r. Druk1   
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia zapisu w uchwale Nr XXXIII/273/06 Rady Miejskiej w Rynie 
    z dnia 22 kwietnia 2006r. w sprawie przystąpienia do „ Związku Stowarzyszeń na rzecz Rozwoju   
   Gmin Północnego Obszaru Wielkich Jezior Mazurskich” i wyznaczenia przedstawiciela do prac   
   Związku. Druk 2                                                                                                                                                      
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia zapisu w uchwale Nr XL/354/09 Rady Miejskiej w Rynie 
    z dnia 30 grudnia 2009r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka   
   „Wielkie Jeziora Mazurskie”  i wyznaczenia przedstawiciela do  reprezentowania Gminy Ryn w   
     Stowarzyszeniu. Druk 3                                                                                                                                                      
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składów osobowych stałych Komisji Rady. Druk 4 
12.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego Programu Osłonowego Miasta i Gminy Ryn do   
     realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019- 2023. 
     Druk 5                 
13.Podjęcie uchwały w sprawie  określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie   
     posiłku  albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych   
     wieloletnim rządowym  programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Druk 6                                                                  
14.Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do   
     przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w   
     postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym   
     programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019- 2023. Druk 7 
15.Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania bonifikat od rocznej opłaty przekształceniowej oraz   
     opłaty  jednorazowej. Druk 8 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości zabudowanej  
      oznaczonej nr 31/31 przy ul. Pl. Wolności w Rynie. Druk 9 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu pomieszczeń w budynku przy ul. K.   
      Wallenroda 10 w Rynie na świadczenie usług  medycznych. Druk 10           
18. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności  
      zwierząt na terenie Gminy Ryn na 2019r.” Druk 11 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego   
      Miasta Ryn  w części obejmującej działkę ewidencyjną o nr geodezyjnym 31/19. Druk 12                                                                                                                                                                      
20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 13                                   
21. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn  na lata  2019-2026.          
      Druk 14 
22. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i    
      szczegółowe warunki   przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego,   
     funkcyjnego, za warunki pracy  oraz  wysokość i warunki wypłacania innych  składników   
     wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy,  szczegółowy sposób obliczania  wynagrodzenia   
     za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. Druk 15 
23. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
24. Zamknięcie posiedzenia.                           
 

Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że po raz pierwszy w historii Rady sesja 
jest emitowana online w internecie, a wszystkie osoby biorące udział w sesji godzą się na to, że ich 
wizerunek zostanie udostępniony. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 radnych.   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.2  Złożenie ślubowania przez Radnego wybranego w wyborach uzupełniających   
          w dniu 20.01.2019r. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał treść roty „Wierny Konstytucji i prawu 
Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i 
uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”.  
 
Radny wybrany w wyborach uzupełniających Pan Andrzej Mieczkowski  powstał wypowiadając: 
„Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 
 
 
Ad.3  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o ewentualne wnioski o zmianę porządku 
obrad. 
 
Pan J. Filipek - Burmistrz  MiG- wniósł o: 
1/ zdjęcie punktu -  17. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu pomieszczeń w budynku 
przy ul. K. Wallenroda 10 w Rynie na świadczenie usług  medycznych. Druk 10         
 
2/ wprowadzenie punktu - 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy 
najmu pomieszczeń w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w Rynie na świadczenie usług  medycznych 
. Druk 10                                                                                     
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3/ wprowadzenie po pkt 22  punktu 23 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/253/17 
Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 sierpnia 2017 r., w sprawie przystąpienia do opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki    o numerach 
geodezyjnych 282, 282/2, 283, 284, 285, 286, 294, 295, 301, 303/2, 277, 280, 281, 160 położonych w 
obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn, zmieniona uchwałą Nr XLII/309/18 Rady Miejskiej w Rynie 
z dnia 28 lutego 2018 r. Druk 16 

 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie porządek obrad z 
zaproponowanymi zmianami. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad , ze zmianami, został przyjęty przez Radę 
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 

 
ZA ( 15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
 
 
Ad.4  Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty większością głosów. 
 
ZA ( 14) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, , Ireneusz Nieckarz, 
Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMAŁ SIĘ (1) 
Andrzej Mieczkowski 
 
Ad.5  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w    
         okresie między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - udzielił głosu Pani T. Piątek. 
 
Pani T. Piątek - Fundacja Pozytyw- Art - poinformowała, że  strukturach fundacji dnia 2 stycznia br. 
został powołany Ryński Uniwersytet Trzeciego Wieku pod patronatem Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
Pana Jarosława Filipka. Zaprosiła wszystkich obecnych na uroczystą inaugurację, która będzie miała 
miejsce 7 lutego br. o godz. 10:00 w Hotelu Zamek Ryn. Podziękowała wszystkim za dotychczasowe 
wsparcie, za włączenie się w to przedsięwzięcie oraz zaprosiła do czynnego udziału. Dodała, że jest 
otwarta na dialog, na realizowanie i wdrażanie wspólnych pomysłów, aby   Ryński Uniwersytet 
Trzeciego Wieku się rozwijał i skutecznie, efektywnie zaspokajał potrzeby osób 55+ w naszej Gminie 
Ryn.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że: 
1/ 14 stycznia uczestniczył w szkoleniu w Olsztynie dotyczącym - zadań przewodniczącego rady 
gminy i powiatu w nowym stanie prawnym  
2/ 24 stycznia wziął udział w obradach rady programowej Ryńskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku  
3/ 25 stycznia, razem z Panem Burmistrzem, uczestniczył w posiedzeniu giżyckiej Rady Seniorów 
4/ do Rady Miejskiej wpłynęło pismo przedstawiciela firmy o wydzierżawienie 60 m2 fragmentu działki  
nr 126/22 , na okres 5 lat, z przeznaczeniem na postawienie przyczepy gastronomicznej i kiosku z 
pamiątkami . Pismo takiej samej treści wpłynęło do Burmistrza MiG, w którego kompetencji jest 
ewentualne przygotowanie takiej dzierżawy, za zgodą Rady. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - odczytał treść pisma prezesa areoklubu Krainy Jezior 
Pana Stanisława Tołwińskiego , w którym składająca gratulacje z okazji wyboru do władz lokalnych, 
życząc jednocześnie pełnego zrealizowania zamierzeń, uznania społecznego oraz satysfakcji 
osobistej z tej ważnej misji zaufania osobistego. Prezes  Klubu  zwraca uwagę, że Mazury AirShow 
znane w kraju i za granicą stały się największymi cywilnymi pokazami lotniczymi w Polsce i jedynymi 
tego typu w Europie, bo realizowane na wodzie, nad Jez. Niegocin w wyjątkowej scenografii z 
udziałem prestiżowych uczestników pokazu. Oglądane swobodnie przez około 200 000 
obserwatorów, nie biletowane, non profit, pod patronatem największych mediów w Polsce, 
transmitowane internetem w świat, wyróżnione przez marszałka certyfikatem produkt Warmia - 
Mazury oraz mające w swym dorobku Błękitne Skrzydła przyznawane przez kapitułę Krajowej Rady 
Lotnictwa i miesięcznik Skrzydlata Polska. Celem pisma prezesa areoklubu jest dotarcie z szerszą 
informacją do nowo wybranych władz samorządowych Krainy Wielkich Jezior Mazurskich; pozyskanie 
zrozumienia wszystkich samorządów, co do rangi oraz znaczenia pokazów dla całej Krainy Wielkich 
Jezior Mazurskich; dotarcie z szerszymi informacjami do mieszkańców powiatów miast i gmin za 
pośrednictwem lokalnych portali internetowych; budowanie dumy mieszkańców z tego, że Mazury 
mają wyjątkową imprezę turystyczno-promocyjną rangi międzynarodowej. Prezes areoklubu wyraża 
nadzieję na pozyskanie nowych partnerów chcących promować logo miasta, gminy, czy konkretnej 
firmy na krajowych i zagranicznych materiałach promocyjnych oraz podczas realizacji Mazury 
AirShow 2019.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  
1/ odczytał treść pisma  Naczelnika Urzędu Skarbowego w Giżycku dotyczącego analizy oświadczeń 
majątkowych radnych składanych na początku kadencji - pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokółu 
2/ poinformował o piśmie Polskiego Związku Działkowców apelującego do samorządów o to by nie 
likwidowały rodzinnych ogrodów działkowych - pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu 
3/  poinformował o rozstrzygnięciu nadzorczym wojewody dotyczącym uchwały o rocznym programie 
współpracy z organizacjami pozarządowymi - rozstrzygnięcie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokółu 
4/ poinformował, że Regionalna Izby Obrachunkowej stwierdziła, że  uchwała Rady Miejskiej  z dnia 
12.12.2018r.w sprawie zmian budżetu gminy została podjęta z naruszeniem ustawy o finansach 
publicznych - uchwała RIO stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
 
Pani I. Olszewska wyjaśniła, że w załączniku do uchwały nie została ujęta dotacja, na zwrot 
wydatków z funduszu sołeckiego.  
 
5/ odczytał treść pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 26.10.2018r. będące  
odpowiedzią na pismo Komisji Rewizyjnej z dnia 20.09.2019r. - pismo stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokółu 
 
Na wniosek Pana J. Branta - Przewodniczącego Rady Miejskiej -  Rada minutą ciszy  uczciła pamięć 
wieloletniego samorządowca Pana Pawła Adamowicza - Prezydenta Gdańska  zmarłego w 
tragicznych okolicznościach. 
 
Ad.6. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
          sesjami. Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ 14.12. 2018r. uczestniczył w posiedzeniu fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich, gdzie 
nastąpiła zmiana prezesa 
2/ 17.12.2018r. odbyło się walne zebranie stowarzyszenia Wielkie Jeziora Mazurskie 2020  
3/ 17.01.2019r. odbyło sie walne zgromadzenie Związku Stowarzyszeń na Rzecz Rozwoju Gmin 
Północnego Obszaru Wielkich Jezior Mazurskich - LGD -9, gdzie został wybrany członkiem zarządu 
4/ 17.01.2019r. odbyło sie walne zgromadzenie stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej  
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5/ 18.01.2019r. odbyło sie walne zgromadzenie Międzygminnego Związku Gospodarka Odpadami, 
gdzie został wybrany wiceprzewodniczącym zgromadzenia związku 
6/ rozstrzygnął się konkurs Polska - Rosja i niestety nie udało się otrzymać dofinansowania na 
amfiteatr 
7/ ogłoszono II przetarg na " Zakątek zadumy"; do pierwszego przetargu z zgłosiła się jedna firma, ale 
oferta nie mogła zostać przyjęta, bo była zbyt wysoka,  opiewała na 1 800 000 zł, a w budżecie jest 
około 1 200 000 zł 
8/ ogłoszony został przetarg na drogę w Sterławkach W. na tzw. Zyglungu  
9/ uczestniczył w posiedzeniu Rady Seniorów w Giżycku 
 
 
Ad. 7 Informacja na temat dowozu dzieci do szkół.  
 
Pani M. Chyła - Sekretarz Gminy - poinformowała, że w roku 2019r. firmą, która obsługuje dowóz 
dzieci są Przewozy Krajowe i Zagraniczne Osób - Czaplicki i Czaplicka. W styczniu z tej usługi 
korzystało 227 osób. Dzieci są dowożone na 8 trasach do szkół. Koszt dowozu w styczniu wyniósł  
33 500 zł. W tym miesiącu nie zanotowano oficjalnie żadnych skarg, spóźnień. Była jedna sytuacja, 
kiedy transport musiał być połączony, ale firma bardzo szybko zareagowała i dzieci na czas dojechały 
do domu. Ponadto, Gmina zapewnia 13 dzieciom niepełnosprawnym dowóz do  dwóch szkół w 
Giżycku. W celu podniesienia jakości tej usługi planuje się wysłanie opiekunki dzieci i kierowcy na 
szkolenie z zakresu pierwszej pomocy dzieciom niepełnosprawnym. 
Oprócz tego Gmina zwraca koszty 5 osobom, które dojeżdżają do szkoły we własnym zakresie. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w   
        Olsztynie skargi Prokuratora Rejonowego w Giżycku  na uchwałę Nr XXXII /238/17 Rady   
        Miejskiej w Rynie  z dnia 22 lutego 2017 r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami     
        bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie Gminy Ryn w 2017r.   
        Druk 1   
 
Pani T. Dąbrowska - Radca Prawny - poinformowała, że wkradł się mały błąd, bo tu chodzi o 
przesłanie " odpowiedzi na skargę ". Uchwała została zaskarżona przez prokuratora, a Rada może 
udzielić odpowiedzi, bądź nie udzielić odpowiedzi. W tym przypadku ona ta odpowiedź napisała, a 
Pan Burmistrz ją podpisał. Chodzi teraz o to, aby to zostało formalnie uchwalone przez Radę.  
Zwróciła się o poprawienie uchwały i zastosowania zapisu " " odpowiedzi na skargę ". Dodała, że 
prokurator uważa, że jest to akt prawa miejscowego, który podlega publikacji w dzienniku urzędowym.  
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały ( ze zmianą zgłoszoną 
przez Panią T. Dąbrowską ) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Olsztynie odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Giżycku  na uchwałę Nr XXXII /238/17 
Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 22 lutego 2017 r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami     
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie Gminy Ryn w 2017r.   
         
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA ( 15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
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Uchwała Nr III/25 /19 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia zapisu w uchwale Nr XXXIII/273/06 Rady Miejskiej 
w Rynie  z dnia 22 kwietnia 2006r. w sprawie przystąpienia do „ Związku Stowarzyszeń na 
rzecz  Rozwoju  Gmin Północnego Obszaru Wielkich Jezior Mazurskich” i wyznaczenia 
przedstawiciela  do prac Związku. Druk 2                                                                                                                                                      
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że zapis jest uchylany i nie będzie nowego zapisu 
ponieważ Rada wyraża zgodę na przystąpienie do związku. Natomiast wyznaczenie reprezentanta 
związku leży w gestii Burmistrza. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 
zapisu w uchwale Nr XXXIII/273/06 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 22 kwietnia 2006r. w sprawie 
przystąpienia do „ Związku Stowarzyszeń na rzecz  Rozwoju  Gmin Północnego Obszaru Wielkich 
Jezior Mazurskich” i wyznaczenia przedstawiciela  do prac Związku.   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/26/19 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia zapisu w uchwale Nr XL/354/09 Rady Miejskiej w 
Rynie  z dnia 30 grudnia 2009r. w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Rybacka „Wielkie Jeziora Mazurskie”  i wyznaczenia przedstawiciela do  reprezentowania 
Gminy Ryn w Stowarzyszeniu. Druk 3                                                                                                                                                      
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że Burmistrzowie są przedstawicielami 
stowarzyszenia na mocy ustawy więc nie ma potrzeby powielania zapisu ustawowego. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 
zapisu w uchwale Nr XL/354/09 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 30 grudnia 2009r. w sprawie 
przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka „Wielkie Jeziora Mazurskie”  i wyznaczenia 
przedstawiciela do  reprezentowania Gminy Ryn w Stowarzyszeniu. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
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Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/27/19 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składów osobowych stałych Komisji Rady. Druk 4  
           ze zmianą. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady - przypomniał, że został zmieniony statut, gdzie zmieniała się 
forma pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Dodał, że doszedł też nowy radny Pan A. 
Mieczkowski, który też chce pracować w Komisjach. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Pani J.Kryńska- Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani E. Fitza - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
składów osobowych stałych Komisji Rady.  
            
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/28/19 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokół. 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego Programu Osłonowego Miasta i 
Gminy Ryn do  realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019 - 2023. Druk 5              
    
Pani E. Modzelewska - Kierownik MGOPS - poinformowała, że chciała sprostować błąd, bo nie jest to 
" wieloletni  program osłonowy" tylko " program osłonowy". Dodała, że program jest stworzony po to, 
aby można było swobodnie realizować program rządowy, aby dyrektorzy szkół mogli występować o 
dożywianie dzieci, tam gdzie rodzice o to nie wystąpili.  
 
Pani J.Kryńska- Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani J. Kryńska- Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia - 
zapytała ile jest takich dzieci z listy dyrektorskiej.  
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Pani E. Modzelewska - Kierownik MGOPS - odpowiedziała, że są to małe grupy, obecnie jest czworo 
dzieci.  
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG- dodał, że są to posiłki, które można dodatkowo, poza kryterium, 
przydzielić. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia  
Programu Osłonowego Miasta i Gminy Ryn do  realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019 - 2023.               
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/29/19 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie  określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 
w formie posiłku  albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób   
 objętych  wieloletnim rządowym  programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.   
 Druk 6          
                                                         
Pani E. Modzelewska - Kierownik MGOPS - poinformowała, że uchwała jest potrzebna do tego, aby 
można było odstąpić od zwrotu wydatków .  
 
Pani J. Kryńska- Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 
zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku  albo świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów żywnościowych dla osób objętych  wieloletnim rządowym  programem „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2019-2023.   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/30/19 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
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Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do   
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w   
postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym  programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019- 2023. Druk 7 
 
Pani E. Modzelewska - Kierownik MGOPS - poinformowała, że ustawa mówi, że można udzielić 
pomocy osobom, które mają kryterium 100%. Jeżeli Rada nie przyjmie uchwały to nie można 
stosować podwyższonego kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy. 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w 
zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku 
lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym  programem „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019- 2023. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/31/19 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania bonifikat od rocznej opłaty 
przekształceniowej  oraz  opłaty  jednorazowej. Druk 8 
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG - poinformował, że wieczyste użytkowanie zostało przekształcone we 
własność. Jest możliwość wpłacenia należności jednorazowo lub w ratach. Dodał, że stawki 
procentowe są identyczne, jak te stosowane przez skarb państwa w swoich zasobach.  
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan W. Nowikowski stwierdził, że chyba wcześniej musi być zrobiona wycena tych działek. 
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG - odpowiedział, że działki zostaną spłacone, jeżeli przez 20 lat będzie 
płacone użytkowanie wieczyste. Po 20 latach  uznaje się, że  to zostało spłacone. Więc to jest 
wyceną tych działek. Dodał, że nie jest to sprzedaż działek tylko przekształcenie z użytkowania 
wieczystego we własność.   
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad 
udzielania bonifikat od rocznej opłaty przekształceniowej  oraz  opłaty  jednorazowej.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
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ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/32/19 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości zabudowanej  
          oznaczonej nr 31/31 przy ul. Pl. Wolności w Rynie. Druk 9 
 
Pan J. Filipek - Burmistrz - poinformował, że w uchwale podjętej wcześniej wystąpił błąd ponieważ 
została przeznaczona do sprzedaży, jako nieruchomość niezabudowana. Okazało się , że jest tam 
niewielki budynek gospodarczy i dlatego nieruchomość  należy uznać, jako zabudowaną. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości zabudowanej  oznaczonej nr 31/31 przy ul.Pl. Wolności 
w Rynie. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/33/19 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do najmu pomieszczeń w budynku przy ul. 
K. Wallenroda 10 w Rynie na świadczenie usług  medycznych. Druk 10 - punkt zdjęty z 
porządku  obrad.       
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu 
pomieszczeń w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w Rynie na świadczenie usług  
medycznych. Druk 10                                                                                     
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG  - poinformował, że dyskusja na temat przedłużenia, bądź nie 
przedłużenia umowy trawa już od kilku miesięcy. W poprzedniej kadencji była propozycja 
przedłużenia umowy na 10 lat . Między innymi on też był przeciwny takiemu rozwiązaniu. Obecnie w 
wyniku rozmów, negocjacji zostało ustalone, że można przedłużyć umowę ewentualnie na trzy lata i 
można to potraktować, jako próbę sprawdzenia funkcjonowania ośrodka zdrowia. Dodał, że trochę się 
zmieniło. Docierają do niego takie głosy, że w ośrodku zdrowia jest trochę lepiej.  
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Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu pomieszczeń w budynku przy ul. K. Wallenroda 10 w 
Rynie na świadczenie usług  medycznych.                                                                                     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską większością 
głosów  w obecności 15 radnych. 
 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 1) 
Władysław Nowikowski 
  
Uchwała Nr III/34/19 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.18 Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności  zwierząt na terenie Gminy Ryn na 2019r.” Druk 11 
 
Pani W. Wachowska - pracownik Urzędu Miasta i Gminy - przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
„Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności  zwierząt na terenie Gminy Ryn 
na 2019r.” 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/35/19 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Miasta Ryn  w części obejmującej działkę ewidencyjną o nr geodezyjnym 
31/19. Druk 12                                                                                                                                                                      
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG  - poinformował, że chodzi o działkę położoną naprzeciwko Młyna na 
ul. Szkolnej. Działka w poprzednim planie zagospodarowania występowała, jako tereny  zielone.  
 
Pani P. Żmijewska - pracownik Urzędu Miasta i Gminy - poinformowała, że fragment działki 31/19 
znajduje się w miejscowym planie na obszarze zieleni. Dlatego jakiekolwiek inwestycje są 
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uniemożliwione. W związku z tym 31 sierpnia 2017r. została podjęta uchwała intencyjna w sprawie 
zmiany planu w części działki. Poinformowała, że miejscowy plan musi być zgodny ze studium. 
Studium mówi, że jest to teren zabudowy śródmiejskiej w związku z tym musiał zostać przeznaczony 
pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną z dopuszczeniem usług podstawowych w parterze tego 
budynku.  
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani E. Fiza zapytała o położenie tej działki. 
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG  - odpowiedział, że działka położona jest przy budynku położonym 
naprzeciwko Młyna.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  Miasta Ryn  w części obejmującej 
działkę ewidencyjną o nr geodezyjnym 31/19. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/36/19 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 13                                   
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG  - poinformował, że planuje się przeznaczyć 15 000 zł na opracowanie 
projektu domu przedpogrzebowego. Dodał, że jest zwolennikiem tego, aby taki dom powstał w 
mieście, bo dom pogrzebowy na oddalonym cmentarzu niekoniecznie na tą chwilę zda egzamin. 
Dlatego warto taki dom wybudować przy starym cmentarzu obecnie funkcjonującym, przy parkingu 
koło wiatraka. Poinformował, że doszły do niego słuchy, że jeden z przedsiębiorców nosi się z 
zamiarem wybudowania takiego domu pogrzebowego. Dodał, że jeżeli on miałby ochotę go 
wybudować, to gmina  oczywiście już by nie budowała. 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały.  
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG  - poinformował, że zaplanowano 116 00 zł na drogę powiatową Skop – 
Monetki.  Inwestycja ma kosztować ogółem 250 000 zł,  udział gminy 126 000 zł , w tym ponad 9 000 
zł było już ujęte w budżecie.  
Proponuje się też przeznaczyć środki na program, który będzie realizowany w szkole „ Ja w 
internecie”. Zostanie zakupionych 20 komputerów, które po zakończeniu programu zostaną w szkole.  
Intencją programu jest przeszkolenie grupy osób, w ramach różnych pakietów tematycznych. 
Program obejmie około 160 osób.  
Projekt uchwały przewiduje 23 000 zł na oświetlenie uliczne. Na oświetleniu istnieje aparatura 
zmierzchowa, albo zegarowa, która nie jest zbyt korzystna, bo trzeba ją przestawiać. Dlatego 
montowane są czujniki zmierzchowe i czujniki czasowe. Jeżeli nie zadziała czujnik zmierzchowy, to 
czujnik czasowy wyłączy oświetlenie.  
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Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – odnośnie domu przedpogrzebowego stwierdził, że należy 
sprawdzić, czy otwarcie nowego cmentarza nie wiąże się z obowiązkiem wybudowania tam tego typu 
budynku. 
 
Pan J. Filipek - Burmistrz MiG  - odpowiedział, że to zostało sprawdzone i nie ma takiego obowiązku, 
żeby na nowym cmentarzu był dom pogrzebowy.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu gminy Ryn na 2019r. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/37/19 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn  na lata       
          2019-2026. Druk 14 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały.  
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ryn  na lata 2019-2026.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/38/19 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu. 
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Ad.22 Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i    
           szczegółowe warunki   przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,   
           motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy  oraz  wysokość i warunki wypłacania   
           innych  składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy,  szczegółowy   
           sposób obliczania  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych   
           zastępstw. Druk 15 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy – poinformowała, że pod koniec grudnia Komisja Oświaty 
wnioskowała o wprowadzenie dwóch zmian do regulaminu, który został wcześniej ustalony ze 
związkami zawodowymi. Komisja wnioskowała o podniesienie dodatku motywacyjnego do 7% i 
wprowadzenie zmiany w tabeli dodatków funkcyjnych przy stanowisku dyrektora i wicedyrektora. 
Chodziło o podniesienie dolnego progu: w przypadku dyrektora od 40%, wicedyrektora od 20%. 
Obydwie zmiany zostały skonsultowane ze związkami zawodowymi w dniu 16 stycznia. Związki 
przyjęły zmiany, zaakceptowały je.  
 
Pani E. Fitza - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 
Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki   przyznawania nauczycielom 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy  oraz  wysokość i warunki 
wypłacania innych  składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy,  szczegółowy   
sposób obliczania  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/39/19 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.23 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/253/17 Rady Miejskiej w Rynie  
          z dnia 30 sierpnia  2017 r., w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu   
          zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki    o numerach geodezyjnych    
          282, 282/2, 283, 284, 285, 286, 294, 295, 301, 303/2, 277, 280, 281, 160 położonych w    
          obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn, zmieniona uchwałą Nr XLII/309/18 Rady    
          Miejskiej w Rynie z dnia 28 lutego 2018 r. Druk 16 dodatkowy 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że uchwał nie jest tożsama z załącznikiem 
graficznym, bo jest w nim ujętych więcej działek niż w uchwale. Dlatego proponowana jest zmiana 
załącznika graficznego.  
 
Pani P. Żmijewska – pracownik Urzędu Miasta i Gminy – poinformowała, że podczas przeglądania 
procedury planistycznej zaistniały nieścisłości różnicą ilości działek w tekście uchwały, a załącznikiem 
graficznym. W związku z czym postanowiono zmniejszyć ten obszar opracowania z tego względu, że 
te dwie działki są własnością prywatną i ich właściciele pewnie będą chcieli podjąć jakieś inne 
działanie niż te przewidziane w tym miejscowym planie.   
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że ten plan opracowywany jest dla przedsiębiorcy, 
który włada pozostałą ilością działek.  
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę  
nr XXXV/253/17 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 sierpnia  2017 r., w sprawie przystąpienia do 
opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki    o 
numerach geodezyjnych 282, 282/2, 283, 284, 285, 286, 294, 295, 301, 303/2, 277, 280, 281, 160 
położonych w obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn, zmieniona uchwałą Nr XLII/309/18 Rady    
Miejskiej w Rynie z dnia 28 lutego 2018r. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Uchwała Nr III/40/19 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.24 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pani J. Kryńska - Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia – 
przedstawiła wniosek Komisji z 21 stycznia 2019r. o pełnienie przez Radnych dyżurów w każdy dzień 
poprzedzający sesję Rady Miejskiej w Rynie. 
Dodała, że jest takie oczekiwanie społeczne, aby Radni pełnili takie dyżury. Ułatwią one niektórym 
Radnym kontakt ze społeczeństwem. Podkreśliła, że inaczej jest na wsiach, gdzie Radny spotyka 
swoich mieszkańców na co dzień, a inaczej jest w Rynie. Stwierdziła, że ma bardzo utrudniony 
kontakt ze swoimi wyborcami. Zwróciła się z prośbą o pozytywne zaopiniowanie wniosku. 
 
Pan W. Nowikowski – stwierdził, że pomysł jest bardzo dobry, tylko należałoby mieszkańców szerzej  
o tym powiadomić, aby wiedzieli, że mają możliwość przyjść i porozmawiać ze swoim Radnym. 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia – 
stwierdziła, że jeżeli zapadnie decyzja o pełnieniu dyżurów, to zostanie zrobiony grafik  i poprosimy 
Panią Sekretarz, aby taka informacja znalazła się na stronie BIP Ryn.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – dodał, że nie ma żadnego prawnego przymusu. Jeżeli Radny 
nie chce spotykać się ze swoimi wyborcami, to może nie przychodzić na dyżury. To będzie 
świadczyło tylko o tym Radnym jakie jest podejście do tematu. Stwierdził, że są Radni, którzy nie 
mieszkają w swoim okręgu więc im też jest trudno spotkać się z wyborcami. Dodał, że informacja o 
dyżurach mogłaby się też pojawić na stronie Gazety Giżyckiej. Poinformował, że dyżury można zrobić 
na jakiś próbny okres. Jeżeli nie będzie nimi zainteresowania ze strony wyborców, to nie będzie 
sensu, aby radni pełnili takie dyżury. Poprosił Radnych o przychylność do tego wniosku. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Bezpieczeństwa, 
Spraw Socjalnych i Zdrowia z 21 stycznia 2019r. o pełnienie przez Radnych dyżurów w każdy dzień 
poprzedzający sesję Rady Miejskiej w Rynie. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Pan A. Zacharczyk – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił wniosek 
Komisji z dnia 2 stycznia 2019r. o poparcie petycji, podpisanej przez ponad 400 mieszkańców Miasta 
i Gminy Ryn, wyrażającej sprzeciw wobec budowy kurników inwentarskich wraz z infrastrukturą w 
miejscowości Tros.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – wyjaśnił, że Rada może wesprzeć mieszkańców, którzy nie 
chcą tych kurników. Można z tym godzić się lub nie natomiast wpływu na jakiekolwiek rozstrzygnięcia, 
zwłaszcza w procedurach administracyjnych, Rada nie ma wpływu. Jest to w gestii Pana Burmistrza, 
instytucji gdzie będą się toczyły postepowania odwoławcze.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji z dnia 2 stycznia 2019r. o poparcie petycji, podpisanej przez ponad 400 mieszkańców Miasta i 
Gminy Ryn, wyrażającej sprzeciw wobec budowy kurników inwentarskich wraz z infrastrukturą w 
miejscowości Tros.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty przez Radę Miejską  jednogłośnie, 
w obecności 15 radnych. 
 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata  Bojarska, Juliusz Brant, Krzysztof Cybul, Elza  Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Jarosz, Jolanta Kołakowska, Joanna  Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman  Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMYMAŁ SIĘ( 0) 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – poinformował, że po wielu latach nieobecności na terenie 
naszej gminy pojawiła się inicjatywa, aby korzystać z Banku Żywności. Żywność będzie wydawana w 
koordynacji z opieką społeczną. Pan Przewodniczący zaprosił Radnych do uczestniczenia w tym 
programie poprzez pomoc osobom mającym problemy życiowe, zwłaszcza materialne. Dodał, że 
jedynym kryterium jest kryterium posiadanego dochodu na osobę, na rodzinę. Dary będą wydawane 
w pomieszczeniu przychodni.  
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS- poinformowała, że w ośrodku pomocy są druki 
skierowań. Dodała, że nie można wydawać wniosków osobom, które już korzystają z żywności 
Caritas.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – zapytał, co wtedy gdyby ktoś zrezygnował z darów z Caritasu. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS- odpowiedziała, że wtedy może brać z Banku Żywności. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, jakie są kryteria dochodowe. 
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Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS- odpowiedziała, że w tym dożywianiu wyjątkowo jest 
200%. Kryterium 100% to jest 528 zł na osobę w rodzinie i 701 zł na osobę samotnie gospodarującą. 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia –  
Poinformowała, że jest trochę skarg  mieszkańców na nieodśnieżone chodniki. Stwierdziła, że dwa, 
trzy dni temu były dosyć obfite opady śniegu jednak chodniki nie były tak do końca odśnieżone. 
Chodzi o całą ulicę M. Kopernika za Bankiem Spółdzielczym, do końca. Zapytała Pana Prezesa 
PGKiM, czy utrzymanie tych chodników leży w gestii spółki. Dodała, że  dysponuje zdjęciami 
przesłanymi jej przez mieszkańców, na których widać, że chodniki były koszmarne. Poprosiła Pana 
Prezesa, aby bardziej się do tego przykładać. 
 
Pan J. Leczycki - Prezes PGKiM – poprosił Radnych, aby spojrzeli, jak wyglądają dzisiaj chodniki po 
tych ostatnich opadach. Przedwczoraj były zrobione, znowu śniegu napadało i po pewnych 
problemach chodniki wyglądają bardzo dobrze. Dodał, że tak, jak wyglądają chodniki w dniu 
dzisiejszym, to jest ponad standardowa usługa, bo tak naprawdę zgodnie z umową, ze standardem 
utrzymania chodników na chodniku powinno być do 2 cm śniegu. Poprosił o wskazanie miasta, które 
ma chodniki bez śniegu. 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla - Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia –  
stwierdziła, że pozwoli się do końca nie zgodzić z Panem Prezesem, bo jadąc wczoraj do Giżycka 
około godz.12:00 spojrzała na chodniki i  było tam pełno pracowników, którzy je odśnieżali. Natomiast 
w Rynie tych pracowników nie widziała. Podkreśliła, że ten problem zgłaszali jej mieszkańcy, a ona 
jest od tego, aby to przekazać Panu Prezesowi. Dodała, że ma zdjęcia, jak wyglądały chodniki 
wczoraj chodniki o godz.10:00, a jak wyglądały już po interwencji mieszkańców po godz.14:00, bo wie 
że mieszkańcy dzwonili również do Pana Prezesa.  
 
Pan J. Leczycki - Prezes PGKiM – odpowiedział, że w Rynie tych pracowników nie będzie widać tyle 
ile w Giżycku, bo nie ma tylu pracowników. Do ręcznych urządzeń, do łopat jest ogółem 4 
pracowników, gdzie wczoraj było 2.   
 
Pani E. Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – zasugerowała, aby może 
pracownicy zaczęli wcześniej odśnieżać. Bo np. na ulicy Ratuszowej mieszka dużo osób starszych, 
którzy w godz. 8:00 - 9:00 chodzą zazwyczaj do sklepów. Natomiast zdarza się, że pracownicy 
odśnieżają stosunkowo później, kiedy jest już błoto pośniegowe. Mimo, że chodnik jest posypany to 
nie daje to już takiego efektu. Dlatego zasugerowała, aby może należałoby inaczej rozplanować 
godziny pracy, aby były bardziej efektywne.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady – poinformował, że w dniu dzisiejszym w Szymonce były 
zbierane śmieci segregowane, a wcześniej 20 grudnia. Dodał, że tego czasu trochę upłynęło i były 
sygnały, że wystawiono śmieci za wcześnie i jakieś zwierzęta rozerwały worki. Poinformował, że 
jedna z mieszkanek zadzwoniła do Komy z pytaniem, co z tymi śmieciami rozrzuconymi po połowie 
wsi ma zrobić, pracownik jednak nie umiał odpowiedzieć. A, gdy został poproszony o podanie 
nazwiska odpowiedział, że nie pracuje w Komie. Poprosiła więc o podanie kogoś kto tam pracuje, 
więc druga pani prowadziła dalszą rozmowę, ale nie chciała podać swojego nazwiska zasłaniając się 
RODO. W związku z tym mieszkanka zadzwoniła do związku, powiedziano jej, że musi pojechać do 
Spytkowa wziąć nowe worki i sobie zapakować te śmieci. Skończyło się na tym, że te worki jej 
dostarczono. Podkreślił, że częstotliwość wywozu śmieci jest za mała. Stwierdził, że obawia się 
sezonu letniego, kiedy Szymonkę odwiedza wielu gości i często widzi się  zastawioną workami całą 
bramę. Zaapelował o zwiększenie częstotliwości wywozu śmieci , zwłaszcza w sezonie letnim. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zorientuje się w związku, jak to wygląda i jaka jest 
możliwość.  
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Ad.25 Zamknięcie posiedzenia.                           

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad III sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                   

                                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 

Protokółowała:                                                                     Juliusz Brant 

Bożena Dybała                                                                            

 

 


